

إشعار بسحب النشر

مقال مسحوب:

طبيعة المعرفة المعجمية ودورها في التمكن من اللغة واستعمالها

د. الحسن عبد النوري

المملكة المغربية

eabedenouri@gmail.com

مجلة أنساق، المجلد الثاني، العدد الثاني، يونيو 2018

قررت مجلة أنساق سحب المقالة المذكورة أعلاه بسبب الكشف مؤخرًا عن سبق نشرها في فترة متزامنة بعنوان مشابه: "دور المعرفة المعجمية في التمكن من اللغة واستعمالها"، الحسن عبد النوري، مجلة اللغة والاتصال، المجلد 13، العدد 21، مارس 2018.

إن تقارب تواريخ نشر المقالتين، مع تطابق المحتوى نصًّا، يشير إلى ازدواجية طلب النشر للمجلتين المذكورتين أعلاه، وعدم إخطار مجلة أنساق بذلك.

وحيث إن مجلة أنساق، ودار نشر جامعة قطر تتبعان إجراءات لجنة أخلاقيات النشر (COPE) في معالجة الانتهاكات وسحب المقالات، فقد قامت المجلة بالإجراءات المعتادة في هذه الحالة، وأصدرت قرارها بسحب المقالة المذكورة بسبب النشر المزدوج غير المعلن عنه من المؤلف في حينه؛ عن قصد أو عن غير قصد. علمًا بأن دار نشر جامعة قطر لم تكن آنذاك المسؤولة عن النشر في مجلة أنساق.

مراجع:

عبد النوري، الحسن. "دور المعرفة المعجمية في التمكن من اللغة واستعمالها". مجلة اللغة والاتصال، المجلد 13، العدد 21، مارس 2018.
<<https://www.asjp.cerist.dz/en/article/44213>>

Notice of retraction of publication

The Nature of Lexical Knowledge and its Role in Language Proficiency and Use

El hassane Abedenouri

Kingdom of Morocco

eabedenouri@gmail.com

Ansaq journal, Volume 2, Issue 2, June 2018

Ansaq journal decided to retract the above-mentioned article due to the recent disclosure of a previously published article with a similar title: "The Role of Lexical Knowledge in Language Proficiency and Use," El-Hassane Abedenouri, *Journal of Language and Communication*, Vol. 13, Issue 21, March 2018.

The closeness of the publication dates of the two articles, with the content and text being identical, indicates the duplication of the publication submission request for the two aforementioned journals, and the failure to notify *Ansaq journal* about this.

Since *Ansaq journal* and Qatar University Press follow the Code of Conduct of the Committee on Publication Ethics (COPE), in dealing with misconduct and retracting articles, the journal carried out the prevalent procedures in this case, and issued its decision to retract the aforementioned article due to the unannounced dual publication, intentionally or unintentionally, by the author at the time.

It is worth noting that, at that time, Qatar University Press was not responsible for publishing in *Ansaq journal*.

References:

Abedenouri, El-Hassane. "The Role of Lexical Knowledge in Language Proficiency and Use," (in Arabic), *Journal of Language and Communication*, Vol. 13, Issue 21, March 2018. <<https://www.asjp.cerist.dz/en/article/44213>>